
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 38. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 sierpnia 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra pracy i polityki społecznej Władysława Kosiniaka-Kamysza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Problem, do którego chciałbym się odnieść, dotyczy dyskryminacji części osób upośledzonych umysłowo 

w stopniu znacznym. Osoby dotknięte głębokim poziomem upośledzenia umysłowego mają prawo do zajęć 

rewalidacyjno-wychowawczych, ale do opieki internatowej już nie. Opieka ta poza naturalnym odciążeniem 

prawnych opiekunów (bardzo często pracujących) pełni też ważną funkcję terapeutyczną. 

Ustawodawca zapewnia ten rodzaj opieki dzieciom upośledzonym, zarówno fizycznie, jak i umysłowo, 

jednak tylko w stopniu lekkim. Głębszy, cięższy rodzaj niepełnosprawności został pominięty. 

W związku z tym kieruję do Pana Ministra następujące pytania: 

1. Jakie byłyby potencjalne koszty zapewnienia opieki internatowej osobom głęboko upośledzonym? 

2. Czy w związku z niewielkimi w skali budżetu kosztami oraz rangą problemu może zostać on prędko 

rozwiązany? 

3. Jakie były powody wycofania tej opieki w stosunku do osób upośledzonych umysłowo w stopniu 

znacznym? 

Z poważaniem 

Jarosław Obremski 




